

科研管理  2013, Vol. 34  Issue (9) : 97-104 论文 DOI:[最新目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#)[<< Previous Articles](#) | [Next Articles >>](#)

### 民营企业创新绩效影响因素研究—企业家信心的研究视角

于海云<sup>1</sup>, 赵增耀<sup>2</sup>, 李晓钟<sup>3</sup>

1. 江南大学 商学院, 江苏 无锡 214122;
2. 苏州大学 商学院, 江苏 苏州 215021;
3. 江南大学 商学院, 江苏 无锡 214122

### A study on the influencing factors of private enterprise innovation performance-from the perspective of the entrepreneurial confidence

Yu Haiyun<sup>1</sup>, Zhao Zengyao<sup>2</sup>, Li Xiaozhong<sup>3</sup>

1. Business School of Jiangnan University, Wuxi 214122, China;
2. Business School of Suzhou University, Suzhou 215021, China;
3. Business School of Jiangnan University, Wuxi 214122, China

<a href="#">摘要</a>	<a href="#">参考文献</a>	<a href="#">相关文章</a>
--------------------	----------------------	----------------------

Download: [PDF \(964KB\)](#) | [HTML 1KB](#) | Export: [BibTeX](#) or [EndNote \(RIS\)](#) | [Supporting Info](#)

**摘要** 信心是影响经济活动微观主体行为的一个重要因素。本文基于企业家信心的研究视角,运用结构方程模型对208家民营企业创新绩效的关键影响因素及各因素间的交互影响关系进行实证分析。结果表明:企业家信心、创新战略、资源和能力直接影响企业的创新绩效,企业家信心在创新战略、资源和能力与创新绩效关系中起调节作用。这一调节作用表明在资源匮乏和技术能力不足的情况下,企业家信心能够减弱资源匮乏和技术能力低下对创新绩效的消极影响。

**关键词:** [民营企业](#) [创新绩效](#) [企业家信心](#)

**Abstract:** Confidence is an important factor that affects the behavior of the subject which participates in the micro-economic activities. From the perspective of entrepreneurial confidence, this paper applies the structural equation model to analyze empirically the key factors and the interaction of these factors which influence the innovation performance of 208 private enterprises. The analysis results show that the entrepreneurial confidence, innovation strategy, resources and capabilities will directly influence the innovation performance and the entrepreneurial confidence plays an intermediary role in regulating the relationship among innovation strategies, resources and capabilities, and innovation performance. Such regulating role implies that entrepreneurial confidence could alleviate the negative impact of lack of resources and low technical capacity on the innovation performance.

**Keywords:** [private enterprise](#) [innovation performance](#) [entrepreneurial confidence](#)

Received 2012-07-06;

Fund: 国家自然科学基金项目(71073107,2011-01至2013-12); 国家社科基金重点项目(12AZD111,2013-01至2014-12); 中央高校基本科研业务费专项资金(JUSRP1070,2013-04至2014-12; JUSRP51330B,2013-04至2014-12); 江苏高校人文社会科学校外研究基地: 中国物联网发展战略研究基地资助(2012-01至2014-12)。

引用本文:

于海云, 赵增耀, 李晓钟. 民营企业创新绩效影响因素研究—企业家信心的研究视角[J] 科研管理, 2013, V34(9): 97-104

Yu Haiyun, Zhao Zengyao, Li Xiaozhong. A study on the influencing factors of private enterprise innovation performance-from the perspective of the entrepreneurial confidence[J] Science Research Management, 2013, V34(9): 97-104

#### Service

- [把本文推荐给朋友](#)
- [加入我的书架](#)
- [加入引用管理器](#)
- [Email Alert](#)
- [RSS](#)

#### 作者相关文章

- [于海云](#)
- [赵增耀](#)
- [李晓钟](#)